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Kraków

Zgodnie z zapowiedzią pierwsze po przerwie wakacyjnej ze-
branie przewodniczących odbyło się w tym samym dniu i miej-
scu, co inauguracyjne posiedzenie Komitetu Organizacyjnego
Biegu im. Bogdana Włosika. Nic w tym dziwnego, ponieważ w
skład Komitetu wchodzi większość przewodniczących z huty i
spółek. Spotkania odbyły się jedno po drugim. Najpierw prze-
wodniczący KRH Roman Wątkowski zapoznał zebranych z te-
matami poruszonymi podczas ostatniego czwartkowego TOP6.
Obecny na tym spotkaniu szef Strategicznego Planowania Za-
trudnienia i poprawy produktywności Jarosław Olender omówił
projekt zatrudnienia na 2023 rok. Raport z realizacji tego projektu
przedstawiany jest związkom zawodowym raz na kwartał. Wsku-
tek procesów restrukturyzacyjnych zachodzących w AMP na
początku bieżącego roku w grupie osób do tzw. zagospodaro-
wania ujętych było 310 pracowników, z czego 40 osób jeszcze z
ubiegłego roku. Obecnie liczba ta zmniejszyła się do 151 osób.
Dla tych osób szukane są nowe stanowiska pracy. Jak zapewnia
HR, osoby przeznaczone do alokacji nie będą zwalniane. Wszel-
kie odejścia są dobrowolne, a - zgodnie z narracją przedstawianą
przez pracodawcę - nikt nie narzuca pracownikowi, że ma odejść.
Pracownicy, którym nie zostało dużo czasu do emerytury mogą
starać się skorzystać z programu E-48, jednak pamiętać należy,
że ostateczną decyzję podejmuje pracodawca. Dyr. Stanisław
Ból zaznaczył ponadto, że w tym roku nie przewiduje się żad-
nych nowych projektów.

Roman Wątkowski zachęcił przewodniczących, zainteresowa-
nych kompletnymi danymi dotyczącymi transformacji, do zapo-
znania się z dostępnymi w Zarządzie KRH materiałami.

W poniedziałek odbyło się zdalnie prowadzone zebranie infor-
macyjne, na którym strona społeczna została poinformowana o
kolejnej usterce wielkiego pieca w Dąbrowie Górniczej. Okazuje
się, że podczas remontu pieca zostały popełnione pewne błędy
konstrukcyjne na urządzeniach wspomagających pracę WP. Z
relacji wynikało, że w dniu spotkania pracowało 25 dysz wielkie-
go pieca. Temperatura pieca została podniesiona z 1200 do 1400
stopni C.

Do organizacji związkowych trafił projekt Regulaminu Świad-
czeń Socjalnych na rok 2024 przedłożony przez pracodawcę. Jest
za wcześnie, aby pisać o szczegółach, ale jedna z proponowa-
nych zmian dotyczy dofinansowań do wypoczynku dzieci.

Raz w miesiącu po spotkaniu prowadzonym w regule TOP6
odbywa się spotkanie z dyrektorem ds. bhp Wojciechem Koza-
kiem. Tym razem tematem przewodnim były wózki widłowe.
Wszystkie pracujące obecnie wózki zostały doposażone w czuj-
niki do parkowania reagujące na przeszkody, w dwie kamery oraz
„blue spoty”, tj. niebieskie światła ostrzegające. Dzięki stałemu
postępowi technicznemu kolejne partie sprowadzonych do huty
wózków widłowych będą już wyposażone w czujniki wykrywa-

Poniedziałek 4 września br.

Zebranie przewodniczących oraz Komitetu
Organizacyjnego Biegu Włosika

nia obecności człowieka w polu ich ruchu, co znacząco wpłynie
na zwiększenie bezpieczeństwa pracowników. Niedopuszczalne
są praktyki polegające na demontażu osłon części wirujących i
nie montowaniu ich ponownie po przeglądzie lub pracach re-
montowych. Takie nawyki powodują bardzo poważne zagroże-
nie dla pracowników obsługujących.

W trakcie dyskusji przewodniczący KRH zwrócił uwagę na
konieczność wyznaczenia miejsc dla pracowników w celu schło-
dzenia się i możliwości nawodnienia. Jest to istotne, ponieważ
podczas prac w wysokich temperaturach zdarzały się przypadki
zasłabnięć.

Drugą część poświęcono sprawom organizacyjnym paździer-
nikowego Biegu. Na wstępie Roman Wątkowski zwrócił się z
prośbą do wszystkich członków Komitetu Organizacyjnego o
pełne zaangażowanie. Szef organizacyjny biegu Czesław Bujak
zapoznał członków komitetu z podziałem ich obowiązków pod-
czas trwania imprezy. Wyznaczył również odpowiedzialnych za
poszczególne etapu biegu.

Niestety, w tym roku pojawiły się pewne niedogodności, z
którymi organizatorzy muszą sobie poradzić. Po pierwsze, w
związku z tegorocznymi wyborami parlamentarnymi, które od-
będą się dzień po biegu, pomieszczenia Szkoły gastronomicznej
będą niedostępne ze względu na obecność w niej lokali wybor-
czych. Po drugie, na trasie biegu w rejonie ul. Ujastek i al. Soli-
darności prowadzone są intensywne prace drogowe, co może
być pewnym kłopotem. Na szczęście mamy jeszcze trochę czasu,
aby te trudności rozwiązać. Teraz, jak zauważono, najważniejsza
jest dobra pogoda w dzień startu czyli w sobotę 14 października.

Osoby, które chcą wziąć udział w październikowym Biegu
Memoriałowym im. Bogdana Włosika powinny zapoznać się z
regulaminem Biegu, jaki pojawi się wkrótce na naszej stronie
internetowej oraz w jednym z kolejnych biuletynów. Zapisy po-
przez podany w regulaminie link rozpoczynają się w poniedzia-
łek 11 września i trwać będą do 12 października do godz. 20:00.

 W sobotę 2 września br. Komisja Emerytów i Rencistów NSZZ
”Solidarność” przy współudziale KRH zorganizowała coroczny
wyjazd do Makowa Podhalańskiego i Skawicy.

Choć w sobotni ranek Kraków żegnał wyjeżdżających desz-
czem, to Maków Podhalański przywitał ich piękną pogodą.

W tym roku mija 30. rocznica śmierci ks. Jancarza. W kościele
parafialnym w Makowie podczas mszy świętej uczestnicy wy-
jazdu oddali hołd kapłanom „Solidarności”: ks. Kazimierzowi Jan-
carzowi oraz ks. Adolfowi Chojnackiemu. Po nabożeństwie, w
imieniu całej hutniczej Solidarności i w obecności pocztu sztan-
darowego z Walcowni Zimnej, złożono wiązanki kwiatów na gro-
bach kapłanów i zapalono znicze.

Przed powrotem do Krakowa uczestnicy spotkali się przy ogni-
sku, wspominając bohaterskich księży. Wspólnie śpiewano pa-
triotyczne pieśni, które niosły się daleko po górach.

Wyjazd do Makowa na grób ks. Jancarza
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Tak świętowaliśmy Dzień Wolności i Solidarności
43 lata temu, 31 sierpnia 1980 r., komunistyczne władze i prote-

stujący robotnicy podpisali porozumienia sierpniowe. Otworzy-
ły one drogę do powstania „Solidarności” i dały początek prze-
mianom ustrojowym w Polsce. W ten sposób zakończył się trwa-
jący ponad 2 tygodnie strajk okupacyjny w Stoczni Gdańskiej.

Uroczystości w rocznicę porozumień sierpniowych rozpoczęły
się w południe 31 sierpnia przy pomniku „Solidarności” w Nowej
Hucie. To tam hutnicy, pracownicy ówczesnych zakładów i przed-
siębiorstw w Krakowie złożyli kwiaty przed tym pomnikiem. Spo-
tkali się i mówili, że będą przychodzić tutaj dopóki im starczy sił.
Zgodnie z wieloletnią tradycją pod pomnikiem spotkały się dele-
gacje Komisji Robotniczej Hutników „Solidarność”, Zarządu Re-
gionu Małopolskiego „Solidarność”, przedstawicieli radnych
Miasta i Dzielnic, kandydaci na parlamentarzystów w zbliżają-
cych się wyborach, a także inni uczestnicy tej uroczystości, któ-
rzy złożyli kwiaty i zapalili znicze. Uroczystość rozpoczął prze-
wodniczący hutniczej „Solidarności” Roman Wątkowski od
wspólnej modlitwy wspominając tych, którzy odeszli do wiecz-
ności. Kończąc powiedział, że dziś najważniejsza jest pamięć i
wspomnienia świadków historii.

- Rocznicę podpisania porozumień, które zapoczątkowały ruch
„Solidarności” co roku wspomina się między innymi tutaj, w cen-
trum Nowej Huty. Nigdy nie zapomnimy uczuć jakie towarzyszy-
ły nam 31 sierpnia 1980 r. Poczuliśmy siłę. Poczuliśmy to, że nie
jesteśmy na kolanach, że możemy wstać i możemy głośno mówić

to, co nas boli. Prawo do strajków, zakładania wolnych związ-
ków zawodowych, przestrzeganie zagwarantowanych w kon-
stytucji wolności słowa, druku i publikacji to pierwsze z 21 po-
stulatów międzyzakładowego komitetu strajkowego, na które
zmuszony był przystać komunistyczny rząd PRL – powiedział
Roman Wątkowski.

Następnie zebrani podzielili się rocznicowymi refleksjami
stwierdzając, że to właśnie tu, w ówczesnej Hucie im. Lenina 19
sierpnia 1980 roku rozpoczęły się strajki będące konsekwencją
tego co działo się w całym kraju. W następstwie czego dziesiąt-
ki zakładów, a potem setki działających w Małopolsce przystę-
powały do różnego rodzaju akcji protestacyjnych solidaryzując
się ze stoczniowcami i innymi zakładami w Polsce. W całym
kraju strajkowało wtedy około 700 tys. pracowników. Skala pro-
testu sprawiła, że 31 sierpnia komunistyczny rząd był zmuszony
do podpisania w Gdańsku porozumień z przedstawicielami ro-
botników.

- Dzisiejsze uroczystości mają wymowny charakter. Możemy
spotkać ludzi, tych, którzy w 1980 r., w sierpniu, powiedzieli w
swoich zakładach pracy „dość”. Chcieli walczy o lepsze jutro, o
lepszą Polskę dla siebie i swoich dzieci. Tych, którzy wzięli udział

w strajkach. Ci ludzie dają nam świadectwo odwagi, za co
jesteśmy im wdzięczni – powiedział Adam Lach, zastępca
przewodniczącego Zarządu Regionu Małopolskiego
NSZZ „Solidarność”.

- Jak Państwo przekazujecie to dalej swoim dzieciom i
wnukom, tak moja mama przekazała mi te wartości, o któ-
re wtedy walczyliście. Mam nadzieję, że ta pamięć za-
wsze będzie trwała - stwierdził Michał Drewnicki, wice-
przewodniczący Rady Miasta Krakowa.

- Wtedy mało kto przypuszczał, że radość będzie krót-
ka. Niespełna 16 miesięcy później wprowadzono stan
wojenny, jednak już danej nadziei odebrać się nie udało.
Nie było to tak łatwo, mimo wprowadzenia stanu wojen-
nego, ludzi uspokoić. Napięcie w ludziach zawsze było.
Protesty organizowane były w rocznice, upominając się,
by władza wycofała się z tego co zrobiła – powiedział
Władysław Kielian, były przewodniczący KRH NSZZ
„Solidarność”.

Swoimi refleksjami z tego okresu podzielili się także radni Mia-
sta Krakowa Stanisław Zięba i Edward Porębski. Na zakończenie,
zgodnie z tradycją uczestnicy rocznicowego spotkania pod po-
mnikiem „Solidarności” na Placu Centralnym im. Ronalda Reaga-
na w Nowej Hucie wspólnie odśpiewali hymn naszego Związku.

Krakowskie uroczystości upamiętniające datę 31 sierp-
nia 1980 roku rozpoczęły się o godz. 17:30 mszą św. na
wzgórzu Wawelskim, której przewodniczył metropolita
krakowski arcybiskup Marek Jędraszewski.

– Nigdy Polak przeciw drugiemu Polakowi. Jedni prze-
ciw drugim. I nigdy „brzemię” dźwigane przez Polaka sa-
motnie. Bez pomocy innych Polaków. Nie może być wal-
ka silniejsza od patriotyzmu – mówił abp Marek Jędra-
szewski w rocznicę porozumień sierpniowych w kate-
drze na Wawelu nawiązując do słów Jana Pawła II. 

W tym kontekście metropolita krakowski wskazał na
wagę postawy czuwania w obliczu Boga, który nadcho-
dzi. Zauważył, że tematyce czuwania ostatnią część po-
ematu “Myśląc Ojczyzna” poświęcił kard. Karol Wojtyła.

„Słaby jest lud, jeśli godzi się ze swoją klęską, gdy
zapomina, że został posłany, by czuwać, aż przyjdzie jego
godzina” – pisał ówczesny metropolita krakowski.
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Z mediów związkowych

     Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych odmrożony
– Porozumienie pomiędzy NSZZ „Solidarność” a rządem Zjednoczo-

nej Prawicy zawarte w Hucie Stalowa Wola niczego nie kończy. Solidar-
ność dalej prowadzi rozmowy z rządem i zabiega o jak najlepsze rozwią-
zania dla polskich pracowników – powiedział przewodniczący „S” Piotr
Duda, komentując zapisy nowelizacji ustawy okołobudżetowej, zgod-
nie z którą wysokość odpisu na ZFŚS w przyszłym roku nie będzie już
mrożona i będzie naliczana od podstawy z 2023 roku.

W porozumieniu zawartym 7 czerwca 2023 roku pomiędzy Solidarno-
ścią a rządem uzgodniono, że od lipca 2023 roku nastąpi odmrożenie
odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych wg podstawy na
rok 2021, a w ustawie okołobudżetowej na rok 2024 wskaźnik ten będzie
liczony od podstawy z roku 2022.

Zgodnie z przyjętą przez Sejm nowelizacją ustawy okołobudżetowej
od lipca tego roku odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych
wzrósł z 1662,97 zł do 1914,34 zł.

Dzięki staraniom Solidarności od przyszłego roku może się to jednak
zmienić – z jeszcze większą korzyścią dla pracowników.

Odmrożenie wysokości odpisu na ZFŚS
Prezydium Komisji Krajowej NSZZ „Solidarność” w decyzji wydanej

20 lipca tego roku ws. opinii do przyjętych przez Radę Ministrów zało-
żeń projektu budżetu państwa na rok 2024 po raz kolejny domagało się
całkowitego odmrożenia wysokości odpisu na Zakładowy Fundusz
Świadczeń Socjalnych.

Postulat Związku znalazł odzwierciedlenie w nowym projekcie usta-
wy okołobudżetowej na 2024 rok, który został w ubiegłym tygodniu
przyjęty przez Radę Ministrów. Z jego zapisów wynika, że wysokość
odpisu na ZFŚS w przyszłym roku nie będzie już mrożona, ale będzie
obliczana na bieżąco – na podstawie przeciętnego wynagrodzenia mie-
sięcznego w gospodarce narodowej w roku poprzednim lub w drugim
półroczu roku poprzedniego.

- Nie zgodziliśmy się – powiedział przewodniczący Solidarności Piotr
Duda - na proponowane przez rządzących 6,6-procentowe podwyżki w
budżetówce, bo to byłby jedynie dodatek inflacyjny, a nie realny wzrost
wynagrodzeń. Zapowiedziane przez premiera 12,3 proc. podwyżki ozna-
czają, że wzrost płac w budżetówce będzie wyższy od planowanej na
przyszły rok inflacji. Podobnie było w przypadku odpisu na Zakładowy
Fundusz Świadczeń Socjalnych. Jeśli ustawa zostanie przyjęta, to w
przyszłym roku będzie on obliczany już na bieżąco, bez mrożenia tego
wskaźnika, jak bywało to w poprzednich latach.

– Przyszła godzina ludu, który nie zgodził się ze swoją
klęską, i który nie zapomniał, że został posłany, by czu-
wać – lud silny; lud, który miał w sobie dość mocy, by
powiedzieć wreszcie “dość” panującemu wówczas sys-
temowi kłamstwa i przemocy komunistycznej – mówił
arcybiskup o porozumieniach sierpniowych i począt-
kach “Solidarności”.

W koncelebrze uczestniczyło wielu kapłanów związanych posługą z
ludźmi pracy, m.in. ks. Władysław Palmowski, przedstawiciele władz
państwowych i samorządowych oraz członkowie NSZZ „Solidarność”.
Hutniczą „Solidarność” reprezentowali członkowie związku na czele z
zarządem KRH.

Tego dnia świątynię wypełniły liczne poczty sztandarowe. Wśród
nich  obecne były poczty sztandarowe Komisji Robotniczej Hutników
oraz Walcowni Zimnej. Po eucharystii uczestnicy mszy świętej w inten-
cji Ojczyzny i „Solidarności” udali się na plac im. ojca Adama Studziń-
skiego, gdzie u stóp Krzyża Katyńskiego delegacje złożyły wieńce i
zapaliły znicze. Wśród licznych delegacji rejon placu wypełnili miesz-
kańcy Krakowa. Po uroczystym złożeniu kwiatów i oddaniu hołdu ze-
brani wysłuchali okolicznościowych przemówień. W imieniu władz pań-
stwowych wystąpił Wojewoda Małopolski Łukasz Kmita oraz Minister
Infrastruktury Andrzej Adamczyk.

W tym dniu na Placu Szczepańskim w siedzibie Regionu odbyło się
uroczyste posiedzenie Zarządu Regionu, na którym oprócz omówienia
aktualnych spraw, próbowano podsumować rolę NSZZ „Solidarności” w
najnowszej historii naszego kraju i całej Europy Środkowo-Wschodniej.
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NBS - pismo wydawane przez KRH NSZZ "Solidarność"
dla członków i sympatyków Związku. Nakład 1400 szt.

Redakcja: bud. LTT pok. 104, tel. 12 290 38 29
www.krhhts.pl, solidarnosc@krhhts.pl, nbs.krh@poczta.fm

Pokaż rodzinie
i znajomym

jak się pracuje
w Hucie!



Przedsiębiorstwo Usług Wodociągowych
HKW Sp. z o.o.

Zmiany na stanowiskach od 1.09 br.

Justyna Kołtonik obejmuje stanowisko pre-
zesa zarządu Przedsiębiorstwa Usług Wodo-
ciągowych HKW Sp. z o.o., nadal pełniąc do-
tychczasową funkcję dyrektora Energetyki w
ArcelorMittal Poland.

Z dniem 1 września pełny skład zarządu
Przedsiębiorstwa Usług Wodociągowych
HKW Sp. z o.o. przedstawia się następująco:

1. Justyna Kołtonik, prezes zarządu
2. Katarzyna Krzak, członek zarządu
3. Mariusz Staniec, członek zarządu

ArcelorMittal Poland S.A.

Beata Łęgowiak 1 września 2023 obejmuje
funkcję asystenta wykonawczego dyrektora
generalnego ArcelorMittal Poland. Jej przeło-
żonym jest Wojciech Koszuta, dyrektor gene-
ralny. Beata Łęgowiak 1 lutego 2023 została
kierownikiem wsparcia w Biurze Komunikacji i
Dialogu lokalnego, gdzie wspierała zespół w
realizacji projektów PR oraz w komunikacji we-
wnętrznej ArcelorMittal Poland.

Wiktor Smołka 1 września 2023 obejmuje
stanowisko kierownika wsparcia w ArcelorMit-
tal Poland w Zdzieszowicach. Jego przełożo-
nym jest Piotr Drzystek, dyrektor Zakładów
Koksowniczych Zdzieszowice.

Wojciech Skuza od 1 sierpnia 2023 objął
stanowisko kierownika wsparcia w Biurze Ja-
kości i Rozwoju Produktu. W nowej roli Woj-
ciech Skuza będzie odpowiedzialny za wspar-
cie procesów w obszarze walcowni zimnej oraz
rozwój produktów w obszarze linii cynkowa-
nia w Krakowie i Świętochłowicach. Będzie ra-
portował do Grzegorza Bielskiego, dyrektora
jakości i rozwoju produktu.

Tomasz Dudys od 1 sierpnia 2023 objął sta-
nowisko kierownika wsparcia rozwój produk-
tu – wyroby płaskie. Będzie raportował do
Tomasza Wojciechowskiego, kierownika roz-
woju produktu – wyroby surowcowe, długie,
płaskie, homologacja i certyfikacja.

Przemysław Francik, szef ds. badań i roz-
woju szyn i grodzic w AM Global Research
and Development, od 1 września 2023 obej-
muje stanowisko kierownika wsparcia w ze-
spole Jakości i Rozwoju Produktu w Arcelor-
Mittal Poland, gdzie wesprze zespół rozwoju
produktu w obszarze wyrobów płaskich. Prze-
mysław będzie raportował do Tomasza Woj-
ciechowskiego, kierownika rozwoju produktu
– wyroby surowcowe, długie, płaskie, homo-
logacja i certyfikacja.


